
Kære Kristian. 
 
Vil du venligst besvare denne 10 dages forespørgsel vedr. Kilebo i forlængelse af 
byrådsmødet den 20.1.2021. 
  
  
Uddybende spørgsmål:  

1. I besvarelsen lægges der vægt på 3 sager, hvor der har været indgivet 
underretning og/eller presseomtale. 

  
1.1 Hvilke øvrige sager har der været? 
1.2 Hvornår er øvrige henvendelser indkommet? 
1.3 Hvad omhandler de? 

 
2. Socialtilsyn Midt skriver i sin påtænkte varsel/afgørelse, at tilsynet fortsat modtager 
mange henvendelser i sagen - vil rådmanden venligst beskrive de fremsendte 
henvendelser?  
 
Uddybende spørgsmål til besvarelsen: 

  
2.1 Hvorfor har rådmanden stiltiende accepteret en ulovlig praksis med 
låste yderdøre igennem 5-6 år, når dette netop har været et 
tilbagevendende emne for forvaltningen? 
2.2. Hvorfor har rådmanden  ikke taget initiativ til at sikre,  at der blev 
praktiseret en lovligt praksis i relation til låste døre gennem årene? 
2.3 Hvilke proaktive tiltag har rådmanden nu iværksat for at hjælpe 
Kilebo-medarbejdere med at udvikle en hensigtsmæssig pædagogisk  og 
forebyggende tilgang til borgere, der er impulsstyrede med trang til at 
forlade Kilebo? Hvordan sikres der, at der arbejdes med en pædagogisk 
tilgang, der ikke medfører nye former for  magtanvendelser?  
2.4 Er der sat alarm/klokke på yderdøre, så medarbejdere kan høre, at 
døren åbnes, hvis man fx lige er ved en anden borger? 

  
  
 
Med venlig hilsen 
 
Gert Bjerregaard  
Medlem af Århus Byråd for Venstre, gruppeformand 
Medlem af Social- og Beskæftigelsesudvalget 
Medlem af Teknisk Udvalg 
Medlem af Oplandsudvalget  
Medlem af bestyrelsen Århus Havn 
 


